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PROTOKOL NR 31/05
Z PoSIEDZENIA KOMISJI OSWIATY, KULTURY, ZDRoWIA I uPIEKI

SPOT.ECZNEJ
ODBYTEGO DNIA 21 KTTIETNIA 2OO5 ROKA

Komisja w skladzie wg listy obecnoSci stanowiqcej zaLqcznik do niniejszego protokolu
rozpoczglaposiedzenie o godz. I 1''.
Na posiedzeniu byl równieZ obecny Burmistrz Janusz WoZniak.
Porz4dek posiedzenia:

L Przedstawienie planu dzialalnoéci komisji ds. racjonalizacji sieci szkól na terenie
gminy.

2. Analiza materialów na sesjq.
3. Sprawozdanie z dzialalnoSci OSrodka Pomocy Spolecznej.
4. Sprawy róZne.

Ad l .
Komisja zapoznala siq z informacj4o dzialalnoSci komisji ds. racjonalizacji sieci szkól

na terenie gminy /w zalqczeniu do protokolu/.
Radny Andrzej Hatny uwa2a, 2e po akceptacji arkuszy organizacyjnych komisja

powinna wrócié do tematu.
Radna Ewa Ptasznik powiedzia\a, 2e po zatwierdzeniu arkuszy organizacyjnych nic

juZ nie bEdzie moLnazrobió.
Burmistrz Janusz Wo2niak uwaía, 2e nale2y mySleó na podjpciem takich decyzji,

które pozwol4 na wdro2enie rozwiqzai od nastEpnego roku szkolnego.
Radny Adam wójcik powiedzial, ze jedynym sposobem na oszczqdne

gospodarowanie w oSwiacie jest l4czenie klas. W pewnym momencie sltuacja dojrzeje do
zmian, ale na akceptacjg spoleczna liczyé nie mo2na.

Radna Ewa Ptasznik wyrazila zrozumienie brakiem akceptacji spolecznej dla tego
typu zmian. Brak akceptacji tlumaczy obawami rodziców przed negatywnym wplywem
nowego Srodowiska na dziecko.

Burmistrz Janusz Wo2niak uwa2;a, ze kiedy szkola znika z danej wioski, 2ycie
spoleczne tam zamiera.Przykladem jest Chorzewa i doSwiadczenia radnego Leszka Sulka.

Radny Leszek Sulek uwaZa, 2e male dziecko od najmlodszych lat uczy siE rzeczy,
których siq nie powinno uczyó. Dzieci s4 pod niewlaÉciw4 opiekq w czasie dowozu dzieci do
szkoly. Wiadomo, 2e wszystkie szkoly zostaó nie mog6 ale dziecko do 3 klasy powinno
chodzió do szkoly na swoim terenie.

Radna Janina Szreniawa powiedziala, 2e dzieci po zajEciach zby+. dlugo oczekuj4 na
dowóz do domu.

Przewodnicz4cy Komisji Jan ZiEbiriski poinformowal, 2e na spotkaniach
w miejscowoSciach, gdzie zabierano dyrekcjE szkoly padaly bardzo nieprzyjemne slowa,
aprzecieL ruchy polegaly tylko na czEéciowej likwidacji etatu; radni nie zasluguj4na to.

Radny Adam Wójcik uwaía,2e naklada siE na to niejednoznaczna polityka rz4dowa,
co rok siq zmienia, niczego nie da siE przewidzieó.

Radna Ewa Ptasznik powiedziala, 2e na oéwiacie sig nie zarob|' do oÉwiaty trzeba
dohoLyó. Subwencja Wstarczaw 75 oA, a resztg powinno siE dolo2yó.



Burmistrz Janusz Wo2niak uwaha,2e subwencja powinna wystarczyó na pensje w 100

Zo, natomiast remonty powinny byó po stronie samorz4du. Nawet w du2ych szkolach przy tej

subwencj i bardzo trudno j est wyj éé na zero. To nie j est normalne.
Radna Ewa Ptasznik przypomniala, 2e mówi siq o jakoSci ksztalcenia, za tym idzie

awans zawodowy nauczyciela, co przeklada siq na dobro szkoly. Dla organu prowadzqcego

oznacza to, 2e ttzeba wigcej plació.
Burmistrz Janusz Wozniak poinformowal, 2e w porównaniu z innymi gminami

w naszej gminie niewiele sip doplaca.
Radna Janina Szreniawa zapytala, czy jest jakieS dofinansowanie dla dzieci z rodzin

wielodzietnych.
Burmistrz Janusz WoZniak powiedzial,2e dla dzieci najbiedniejszych sq stypendia

socjalne. Zlo1ono duzo wniosków o przyznanie stypendiów; czqSé siq nie kwalifikuje, bo

ludzie ukrywajq dochodY.

A d . 2 .

Pkr. 6.
Sprawozdanie z pracy Burmistrza miqdzy sesjami.

Radna Janina Szreniawa uwala,2e Srodki na klubu sportowe sq niesprawiedliwie

dzielone.
Burmistrz Janusz WoZniak powiedzial, 2e przyznanie dotacji wynika z uchwaly

budZetowej. Klub Sportowy Naprzód ma utrzymanie i prowadzenie stadionu w Jgdrzejowie.

Jest to obiekt miejski. Stadion na Piaskach jest na gruntach prywatnych mieszkaúców wsi

Piaski. Dlatego te2 Gmina nie moZe finansowaó tego stadionu. WlaSciciele gruntu mogQ

obiekt sprzedaó i miasta nie ma prawa im tego zabronió. Byl ogloszony konkurs na
prowadzenie druZyny i utrzymanie obiektu. W tym roku planowana jest dalsza modemizacja

stadionu w Jqdrzejowie. RywalizacjamiEdzy klubami wychodzi na dobre.
Radna Janina Szreniawa prosi aby sprawdzió, ile gmina dala pienigdzy na Piaski trzy

kadencje temu.
Burmistrz Janusz Wo2niak powiedzial, 2e gmina dawala pieni4dze na dom ludowy na

Piaskach.
Radna Ewa Ptasznik zapytala. jak to moZliwe, 2e gmina dawaia pieni4dze na nie swój

obiekt.
Burmistrz Janusz Wo2niak przypomnial, Ze budowq zaczgto w latach 8O-tych, kiedy

byty inne przepisy. W tej chwili przywiqzuje siE bardzo du24wagE do wlasnoSci.
Radny Adam Wójcik uwala,Ze mimo, i2 gmina nie ma wlasnoSci moZe wspieraó

dzialalnoSó.
Przewodnicz4cy Komisji Jan ZiEbiúski wyjaSnil, 2e pieni4dze z budzetu gminy nie idq

na domy ludowe tylko na szkolenie mlodziezy i na rozwój sportu'
Radny Alfred Biaty poinformowal,2e pominiEto TKKF Azymut.
Burmistrz Janusz Wo2niak powiedzial,2e mohe nie zostal zlo\ony wniosek.

O godzinie l1s0 Przewodnicz4cy Komisji Jan Zigbiúski oglosil 10 minut przerwy.

Pkr. 8 - 22.
Przewodniczqcy Komisji Jan Zipbiúski zapytal, czy ten uklad porz4dku obrad nie

doprowadzi do patowej sYtuacji.
Radca Prawny Danuta Kiwiorska wyjaÉnila, 2e nale|y zwróció uwagQ na nastEpujqce

przepisy:

rewizyjnej; moíe to spowodowaó niewaZnoSó wyboru,



jeSli zaden nie jest upowaZniony, to wiceprzewodniczqcy starszy,
F jezeli chodzi o odwolanie przewodnicz4cego rady, to zlohony wniosek spelnia kryteria

ustawowe. Wprawdzie nie zostal on zaadresowany do rady gminy, ale wplyn4l na
sekretariat, zostal przekazany do biura rady, czyli nale2y uznaé, 2e wplyn4l we
wlaSciwym terminie,

zostanie wybrany drugi, aby natychmiast przej$ prowadzenie rady. Z chwil4
odwolania przewodniczqcego - gdy siE nie wybierze nowego - nie ma dalej sesji. Nie
mo 2e prowadzié wiceprzewodnic zqcy, bo j u2 nie j e st upowa Zniony,

w glosowaniu tajnym; wyniki oglasza komisja skrutacyjna; uchwala jest
potwierdzeniem faktu,

po akceptacji czlonków komisji. Musi to byó akceptacja podjqta przez komisjg
w formie uchwaly i nie moZe to nast4pió na sesji tylko na posiedzeniu komisji,

ale nic wiqcej, bo nie ma moZliwoSci, aby komisja mogla zaakceptowaó na sesji
wnioski zgloszone np. przez przewodniczqcego. Odwolanie przewodniczqcego
komisji nie oznacza, 2e jest on odwolany ze skladu komisji,

absolutorium. Z takim wnioskiem wystgpuje komisja rewizyjna. Mogloby stanowié
utrudnienia, gdyby przewodniczqcy komisji rewizyjnej zostal odwolany, zanim zlo|y
wniosek o absolutorium. Dobrze byloby, gdyby ten punkt porzqdku obrad byl przed
j akimikolwiek zmianami osobowymi.
Radny Ryszard Dzwonek zapy|tal, kto prowadzi sesjp po odwolaniu przewodnicz4cego

do chwili wyboru nowego przewodniczqcego.
Pani Danuta Kiwiorska odpowiedziala,2e komisja skrutacyjna wybrana do odwolania

przewodniczqcego, ale trzeba z góry zaznaczyé powoluje siE jq równieZ do przeprowadzenia
wyboru nowe go przewodni czqce go.

Pkt. 23.
Uchwala w sprawie przyjqcia sprawozdania z wykonania budzetu miasta i gminy Jqdrzejów
za 2004 rok oraz udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Jqdrzejowa.

Radny Andrzej Hatny uwala, 2e sq niespójnoóci pomiEdzy protokolem Komisji
Rewizyjnej a informacj4 Burmistrza o wykonaniu budZetu, np. plan i wykonanie dochodów
i wydatków zakladów budzetowych: co innego stwierdza Komisja Rewizyjna, a co innego
Burmistrz. Gdzie le2y prawda?

Pkt. 29.
Uchwala w sprawie zatwierdzenia taryf Zakladu I4rodociqgów i Kanalizacji w Jqdrzejowie za
zbiorowe zaopatrzenie w wodq i zbiorowe odprowadzanie ícieków.

Na posiedzenie Komisji przybyly przedstawicielki ZWiK Pani Janus i Pani Cudzilo,
które omówily szczególowo projekt uchwaly, wyjaÉnily koniecznoSó jej podjEcia i udzielily
odpowiedzi na zadawane pytania.

Zastqpca Kierownika ZWiK BoZena Janus poinformowala, 2e projekt uchwaly zostal
przygotowany ze wzglpdu na koriczqcy siQ okres obowi4zywania poprzednio podjgtej
uchwaly. Podwyzka jest w wysokoSci inflacji i wynosi 3 %.

Pkt 24.
Uchwala w sprawie zmian w budiecie miasta i gminy na 2005 rok.



Burmistrz Janusz WoZniak powiedzial, 2e bylo kilka propozycji wykorzystania tych
Srodków, wybrana zostala ta. Wybudowanie zje2dlalni i brodzika zwiqkszy atrakcyjnoSé
plywalni i przyci4gnie dzieci. Planowane jest wprowadzenie bezplatnego korzystania
z plywalni dla dzieci z terenu naszej gminy.

Pkt. 23.
Uchwala w sprowie przyjqcia sprawozdania z wykonania budzetu miasta i gminy Jqdrzejów
za 2004 rok oraz udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Jqdrzeiowa.

Radny Andrzej Hatny zapyl.al, czy ZWiKprzel<roczyl wydatki.
Skarbnik Gminy Bo2ena Ciepluch odpowiedziala, 2e nie przekroczyl. Koszty

amortyzacji sq kosztem oraz przychodem. W poszczególnych paragrafach nie ma
przekroczeñ. Na koniec roku zaklad wypracowal zysk netto w wysokoSci 80 000 zt.

Pkt. 25.
Uchwala w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii Rozwiqzywania Problemów Spolecznych.
Uwag nie zgloszono.

Pkt. 26.
lJchwala w sprawie zasad usytuowania na tereníe gminy miejsc sprzeda|y i podawania
napojów alkoholowych.
Uwag nie zgloszono.

Pkt.27.
Uchwala w sprawie wyraienia opinii dotyczqcej lihtidacji szpitala im. Jqdrzeja Sniadeckiego
w Katowicach, dzialajqcego jako samodzielny publiczny zaWad opieki zdrowotnej.
Uwag nie zgloszono.

Pkt. 28.
Uchwala w sprawie wyra1enia opinii dotyczqcej lilauidacji Samodzielnego Publicznego
Zakladu Opieki Zdrowotnej Szpitala im. Prof. Emila Michalowskiego w Katowicach.
Uwag nie zgloszono.

A d . 4 .
Komisja OSwiaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Spolecznej wnioskuje, aby

rozpropagowaó przekazywanie 1%o podatku na cele po2ytku publicznego.

A d . 3 .
Komisja Oéwiaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Spolecznej o godzinie l2s0 wyjechala do

Osrodka Pomocy Spolecznej , aby zapoznaó siE z jego funkcjonowaniem.

Protokolowala
a ) ^

Y, ,ffirolQ#ü,
Teresa Borowska

P r zew o dni czqcy Ko m i sj i O Sw i aty,
Kultury, Zdrowia i Opieki Spolecznej

Jan Zigbiriski


